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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter 

Az interpelláció címe: "Miért fontosabb az akkumulátoripar, mint az emberek és a környezet 
biztonsága?" 

Tisztelt Miniszter úr!
 

Márciusban egy üzemi balesetben két vendégmunkás meghalt a dél-koreai SungEel Hitech Hungary
Kft.  szigetszentmiklósi  hulladékakkumulátor-feldolgozó  üzemében.  Korábban  ugyanez  a  cég
többször  is  súlyosan  megszegte  a  munkavégzés  szabályait,  a  határértéket  meghaladó
légszennyezettségnek és rákkeltő anyagoknak téve ki dolgozóit.  A katasztrófavédelem vizsgálata
megállapította, hogy a vállalat nem alakította ki a biztonságos üzemeltetés feltételeit.
 

Ugyanennek a cégnek a bátonyterenyei üzeme is gyakori szereplője a híreknek: ez az az üzem, ahol
még a hatósági ellenőrök is mérgezést kaptak egy ellenőrzés során, és ahonnan most nagy tömegű
túltárolt veszélyes hulladékot kell elszállítani.
 

A fentiek fényében sajnos kevéssé meglepő, de annál felháborítóbb, hogy néhány napja egy  tűzeset
is történt ebben a szigetszentmiklósi hulladékakkumulátor-feldolgozóban. Ennek ellenére az üzem
töretlenül élvezi a kormányhivatal bizalmát.
 

A  Párbeszéd  –  ZÖLDEK  nemrég  határozati  javaslatban  szorgalmazta,  hogy  minden  olyan
akkumulátorgyár vagy feldolgozó engedélyét függesszék fel, és folytassák le újra az engedélyezést,
ahol  súlyos  üzemi  balesetek  vagy  környezetszennyezés történt.  A kormányoldal  nemhogy  nem
támogatta  a  javaslatunkat,  de  nemrég  a  kormány  egy  olyan  botrányos,  a  jövő  nemzedékek
szószólója szerint is alkotmánysértő rendeletet adott ki, ami alapján a kormányhivatalok bírság és
érdemi  szankciók  helyett  egy  “környezetvédelmi  hatósági  szerződéssel”  futni  hagyhatják  a



környezet- és egészségkárosító üzemeket. Az óriási közfelháborodásra aztán a rendelet módosítását
ígérték, de idáig semmiféle érdemi módosítást nem láttunk. 
 

A helyzet tehát a következő. 
 
 
Önök megszüntették  a  független  zöldhatóságok  korábban  viszonylag  jól  működő  rendszerét.  A
politikai irányítású kormányhivatalok nem képesek ellátni a feladatukat, nem tudják biztosítani az
emberi egészség védelmét és a környezet biztonságát.
 
 
Még a dolgozók halálával járó balesetek sem jelentenek elég okot a kormányhivatalok számára,
hogy érdemben fellépjenek ezeknek az üzemeknek a a mindannyiunkat veszélyeztető működése
ellen, sőt önök további lazításokat próbálnak keresztülvinni. 
 
 
Mondjuk ki megint: Magyarországon az akkumulátoripar betelepítésének intézményi feltételei sem
adottak. Önök az akkumulátor-nagyhatalommá válás lázálmában az egészségünk, a környezetünk
súlyos veszélyeztetéséhez asszisztálnak. 
 
 
Kérdezem tehát, hogy képes-e szembenézni a kormány a bűnös hanyagságával, és hajlandó-e végre
érdemi lépéseket tenni a környezeti biztonság érdekében?  
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